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VÁŠ DOPIS ČJ:

ZE DNE:

NAŠE ČJ.: UMCP21/10659/2023

SPIS. ZN.:

VYŘIZUJE: DIS. Helena Gryčová

TEL.: 281012928

E-IVIAIL: helena.grycova@praha21.cz

DATUM: 29.05.2023

Věc: Zápis zjednání Komise vzdělávání a výchovv. ze dne 22.5.2023

Místo konání:

Školní klub, 2. stupeň MZŠ Polesná, Praha — Újezd nad Lesy 19016

Přítomni:

Ing. Lucie Ponicová

Mgr. Lucie Doležalová

Mgr. Yvona Trčalová

Mgr. Libor Skala

Tomáš Buřil

Mgr. Iveta Průšová

Omluveni:

Ing. Miroslav Střihavka

PhDr. Veronika Havelková PhD.

Hosté:

Mgr. Lucie Filipínská, Ph.D.

Ing. Martin Kňákal

Program:

1) Informace od ředitele ZŠ k přijetížáků 9. ročníků na střední školy/učiliště

(informace odděleně) ve školním roce 2023/2024. Kdo se dostal na základě

přijímaček V1. kole (+ bodovou úspěšnost přijímaček — počet bodů) a kolik žáků

na základě odvolání. Kolik žáků podává přihláškyv 2. kole.

2) Informace od ředitele ZŠ- kolík dětí dělalo přijímačky na víceletá gymnázia z 5. a

7. tříd, včetně dětí z Montessori

3) Komunikace s rodiči — Iepšívyužitíaplikace Bakaláři
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4) Návrh páteřních komunikacívytipovaných Dopravní komisí (viz příloha) —

diskuze.

5) Zápisy do ZŠ a MŠ — informace k zápisům (počty dětí u zápisu/počty

přijatých/počty mimo újezdských dětí)

6) Informace od ředitele ZŠ- zájem rodičů o třídu s vyučováním Hejného metodou a

Genetickou metodou

7) Rozložení časů obědů tříd po 5. a 6. vyučovací hodině a případné posunutí obědu

Montessori tříd (1 + 2 trojročí) po 4. vyučovací hodině

8) Diskuze na téma ponechání dětem možnost zůstat v areálu školy i o pauze před

odpoledním vyučováním

9) Diskuze na téma — salátové bary na 1. i 2. stupni ZŠ

10) Informace od ředitele ZŠ — KiVa — představení nového preventivního programu

v ZS.

Průběh '|ednání:

Jednání Komise vzdělávání a výchovy zahájila v 17:05 hod její předsedkyně pí. Ponicová.

Konstatovala, že komiseje usnášeníschopná a seznámila členy a hosty komise 5 body

programu.

1) Informace od ředitele ZŠ k přijetí žáků 9. ročníků na střední školy/učiliště

(informace odděleně) ve školním roce 2023/2024. Kdo se dostal na základě

přijímaček v 1. kole (+ bodovou úspěšnost přijímaček — počet bodů) a kolik žáků

na základě odvolání. Kolik žáků podává přihláškyv 2. kole.

V letošním roce je na střední školy velký tlak v počtech hlásících se žáků. Dostat se na

v-v'

školy informoval členy komise 0 tom, kolika žákům se podařilo dostat na střední školu

(počty seještě můžou lišit vzhledem k probíhajícím odvolacím řízením).

Bod bude znovu zařazen na příštíjednání komise.

 

 

 

 

 

 

 

Třída Počet žáků Počet žáků, kteří se

ve třídě dostali na střední školu

9A 19 16

9B 17 19

9C 18 12

9D 20 14

9E 19 17

9F 19 12     
 

2) Informace od ředitele ZŠ- kolik dětí dělalo přijímačky na víceletá gymnázia 2 5. a

7. tříd, včetně dětí z Montessori
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Ředitel školy informoval členy komise o tom, kolik žáků se hlásilo na víceletá gymnázia a

kolika se podařilo na gymnázia dostat. Mnoho žáků tyto přijímačky brali jen jako cvičné.

Z 5. tříd se hlásilo 31 žáků a dostalo se 9.

Z Montessori třídy se hlásilo S žáků a dostali se 4.

Ze 7. tříd se hlásilo 13 Žáků a v současné době se na gymnázium dostali pouze 2 žáci.

Ovšem stále probíhají odvolací řízení.

3) Komunikace s rodiči — lepšívyužití aplikace Bakaláři

Členové komise diskutovali nad lepším využitím aplikace Bakalář a shodli se nad tím, že

by se mělo jednat o oficiální komunikační nástroj školy. Pro rodiče by vznikla povinnost

aplikaci Bakalář sledovat a využívatjíi na běžnou komunikaci se školou, například

omlouvání žáků z výuky (umístit do školního řádu?). Je důležité, aby vznikla jasná a

jednotná metodika pro učitele, jakým způsobem s aplikací zacházet a rodiče skrze ni

informovat. Doporučení komise pro ředitele školy, aby se inspiroval na základní škole

.; ..

Bod bude znovu zařazen na příštíjednání komise.

4) Návrh páteřních komunikacívytipovaných Dopravní komisí (viz příloha) —

diskuze.

Jednání komise se účastnil jako host pan Kňákal, předseda dopravní komise (DK), který

představil členům komise pracovníverzi plánu vytipovaných páteřních komunikací pro

pěšív Újezdě -jakožto cest vhodných pro docházení do školy pro žáky z Újezda nad

Lesy. Tento návrh byl v minulém funkčním období zpracován dopravní komisíjako část

tématiky bezpečné cesty do škol, na základě odborného posouzení a osobm’ch

zkušeností členů DK. Dopravní komise nyní požádala KW a MZŠ o spolupráci — vytvoříse

pracovní skupina, která by plán páteřních komunikací dopracovala. Cílem dopravní

komise i komise vzdělávání a výchovyje identifikovat a odstranit riziková místa v Újezdě.

Pan Kňákal členům komise představil aktuálnízáměr pro dopracování plánu —

dotazníkové šetření na ZŠ (verze pro děti + verze pro rodiče), které by bylo jedním ze

zdrojů informací. KW může navrhnout úpravy. Následně by se vytvořila i online verze (v

aplikaci Bakalář či jinak). Získané informace a podněty budou zohledněny do plánu

páteřních komunikací pro přístup k budovám školy. Z diskuze vyplynula vhodnost řešení

také pro MŠ. Lucie Doležalová upozornila, že v návrhu tras bezpečné cesty do školy chybí

oblastjižně od hlavní silnice mezi Lidlem a Rohožníkem.

KW nominuje do pracovní skupiny - Mgr. Libor Skala, Mgr. Lucie Doležalová, Tomáš

Buřil.

5) Zápisy do ZŠ a MŠ — informace k zápisům (počty dětí u zápisu/počty

přijatých/počty mimo újezdských dětí).

Informace k zápisům ZŠ: k zápisu přišlo 201 žáků, přijato bylo celkem 138 dětí, odkladů

bylo 38, mimo újezdských dětí bylo 37. Pro školní rok 2023/2024 se otevře celkem 5 tříd
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+ 1 přípravná třída + 28 dětí se začlení do Montessori třídy. Novinkou pro příští školní

rokje, žejedna 2 tříd bude vyučovat matematiku Hejného metodou.

Informace k zápisům MŠ — do našich mateřských škol přišlo celkem 330 přihlášek pro

130 dětí. Podařilo se příjmout všechny děti starší 3 let s trvalým pobytem v Újezdě nad

Lesy, tj. 98 dětí.

- MS Rohožník — 65 přihlášek, přijato 23 dětí

- 1.MŠ Čentická — přišlo 65 přihlášek, přijato 17 dětí

- MŠ Sluníčko - přišlo 104 přihlášek, přijato 23 dětí

- MŠ Sedmikráska - přišlo 96 přihlášek, přijato 35 dětí

Členové komise se shodli, Že by bylo vhodné před školním rokem 2024/2025 udělat

osvětu směrem k rodičům - pětileté děti mají ze zákona místo ve školce rezervované a

není nutné podávat přihlášku do více školek. V Újezdě s místem ve školkách nemají

problém ani děti čtyřleté.

Paní Filipínská informovala členy komise otom, že propočítala vývoj přibývání/ubývání

dětív Újezdě nad Lesy (se zohledněním plánované výstavby) a do budoucna by měl být

trend klesající křivky. Problematická je samozřejmě „spádová turístika", kterou nelze

ovlivnit a omezit.

Komise zmínila nutnost kooperace se Stavebním úřadem, aby informoval o případných

„divokých stavbách", míněno na pozemku, kde původně stál jeden rodinný dům se nově

postaví domy či byty s více bytovými jednotkami.

6) informace od ředitele ZŠ — zájem rodičů o třídu s vyučováním Hejného metodou a

Genetickou metodou

Ředitel ZŠ informoval otom, že na tento typ výuky měli 17 zájemců a ve školní roce

2023/2024 otevírají 1 třídu (doplněnou o další žáky).

7) Rozložení časů obědů tříd po 5. a 6. vyučovací hodině a případné posunutí obědu

Montessori tříd (1 + 2 trojročí) po 4. vyučovací hodině

Předsedkyně komise informovala členy otom, že bylo provedeno místní šetření

vjídelnách na 1. a 2. stupni ZŠ. 1. stupeň sejevil v pořádku bez nutnostijakékoliv časové

úpravy. 2. stupeň ZŠ se na místějevil také v pořádku, ale dle informace pana ředitele ten

den nepřišlo na oběd 120 dětí,jelikož nechtěli stát frontu a čekat. Dle informace od

kuchařek se obědy vydávajíve 3 blocích, přičemž v prvním bloku je poměrně málo tříd,

které, kdyby to rozvrh dovolil, by se daly přesunout do druhého bloku a stále by to pro

kuchyň bylo zvládnutelné.

Ve škole (2. stupeň) proběhlo dotazníkové šetření na téma, zda rodiče vnímajívoinou

hodinu před odpoledním vyučováním negativně. Cca 37 % rodičů odpovědělo, žejim

volná hodina nevadí, zbývající část nemá vyhraněný názor anebo jim volná hodina vadí.

V příštím školním roce bude cíl školy mít maximálně 2 odpolední vyučování na třídu

týdně.
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8) Diskuze na téma ponechání dětem možnost zůstat v areálu školy i o pauze před

odpoledním vyučováním

Ředitel ZŠ prověří možnosti školy — nutný dozor, případně úskalí ponechánížáků

v areálu školy atd.

Bod bude znovu zařazen na příštíjednání komise.

9) Diskuze na téma — salátové bary na 1. i 2. stupni ZŠ

V současné době salátové bary v nějaké formě na škole fungují. Ředitel ZŠ prověří bližší

informace k dané problematice a možnosti zlepšení.

Bod bude znovu zařazen na příštíjednání komise.

10) Informace od ředitele ZŠ — KiVa — představení nového preventivního programu

v ZŠ.

Jedná se o unikátní finský preventivní program, který v České republice zastřešuje

organizace Schola Emirica. KiVajiŽ prošla pilotními roky v ČR, doporučujejíi Česká školní

inspekce. Zaměření programuje na prevenci šikany, well-being, socioemoční

kompetence žáků atd. Škola se do tohoto programu přihlásila.

httpsz/lceskarepublika.kivaprogram.net/partnership/

Bod bude znovu zařazen na příštíjednání komise.

  

   

 

Zapsala: dne 22.5.2023 tajemnice komise Helena Gryčová.

Ověřila: dne 7.6.2023 předsedkyně komise paní Lucie Ponic vá
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